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Oświadczenie skierowane do minister klimatu i środowiska Anny Moskwy oraz do głównego inspektora 

ochrony środowiska Krzysztofa Gołębiewskiego 

W ostatnim czasie do mojego biura senatorskiego zgłosili się mieszkańcy miejscowości Gawrony 

w gminie Łęczyca z problemem, który nurtuje ich od kilku tygodni. Wójt gminy Łęczyca wydał decyzję 

określającą środowiskowe uwarunkowania dla przedsięwzięcia polegającego na utworzeniu punktu zbierania 

i przetwarzania odpadów na dz. nr ew. (…) w miejscowości Gawrony, gm. Łęczyca, woj. łódzkie. 

W powyższej decyzji wójt stwierdził brak potrzeby przeprowadzania oceny oddziaływania opisanej 

inwestycji na środowisko oraz określił warunki i wymagania korzystania ze środowiska w fazie realizacji 

i użytkowania przedsięwzięcia. 

Właściciele nieruchomości bezpośrednio znajdujących się w obszarze oddziaływania planowanej 

inwestycji są bardzo zaniepokojeni takim stanem rzeczy. Uruchomienie przedsięwzięcia na ww. terenie, 

wśród zabudowy mieszkaniowej, będzie stanowiło poważną ingerencję w dotychczasowy sposób korzystania 

ze środowiska i ma zasadniczy wpływ na zdrowie i życie ludzi, bo stanowi jakościową zmianę warunków ich 

życia. Nie sposób przyjmować, że punkt zbierania i przetwarzania odpadów ograniczy swoje oddziaływanie 

do granic nieruchomości, na której ma powstać. Ustalenie tego, analiza i ocena wpływu przedsięwzięcia na 

środowisko nie mogą być oderwane od miejsca, w którym przedsięwzięcie to ma być realizowane. 

Składowanie i transport odpadów będą z pewnością uciążliwe dla otoczenia, bo jest oczywiste, że 

czynności przetwarzania odpadów wiązać się będą ze znacznie podwyższoną emisją pyłów, jak również 

będzie to powodować znaczną emisję hałasu. 

Podkreślenia wymaga fakt, iż podczas rozpatrywania sprawy nie uwzględniono, poza innymi 

uwarunkowaniami, także skali przedsięwzięcia, wielkości zajmowanego terenu, kwestii emisji 

i występowania innych uciążliwości, jego usytuowania z uwzględnieniem możliwego zagrożenia dla 

środowiska, w szczególności w sytuacji istniejącego użytkowania terenu oraz rodzaju i skali możliwego 

oddziaływania przedsięwzięcia. 

Wójt gminy Łęczyca stwierdził brak potrzeby przeprowadzania oceny oddziaływania planowanego 

przedsięwzięcia na środowisko. 

Jednocześnie konieczność przeprowadzenia oceny oddziaływania na środowisko dla tego przedsięwzięcia 

podkreślił – co nie zostało uwzględnione przez wójta podczas wydawania decyzji – państwowy powiatowy 

inspektor sanitarny. Pismem z dnia 15 sierpnia 2022 r. (znak: PPIS.ZNS09020/24/6281/2022) państwowy 

powiatowy inspektor sanitarny w Łęczycy wydał bowiem opinię stwierdzającą konieczność przeprowadzenia 

oceny oddziaływania na środowisko dla tego przedsięwzięcia. Wójt tej oceny jednak nie przeprowadził. 

Z uwagi na fakt, że inwestycja będzie wymagała zarówno remontu i adaptacji istniejącej hali 

produkcyjnej, jak i dodatkowo budowy nowej hali magazynowej o powierzchni do ok. 300 m
2
 i wysokości 

do 8 m, budowy 8 boksów magazynowych o powierzchni ok. 1 tysiąca 542,17 m
2
, adaptacji i rozbudowy 

budynku biurowego o powierzchni ok. 80 m
2
, wyznaczenia i wykonania dróg, placów i pozostałych 

urządzeń o powierzchni do ok. 4 tysięcy 282,43 m
2
, przebudowy zbiornika wodnego o powierzchni 

ok. 957 m
2
, już ten etap realizacji przedsięwzięcia będzie wiązał się z istotnym oddziaływaniem prac 

budowlanych na środowisko. W ramach realizacji prac planowane jest zwiększenie powierzchni zabudowy 

z aktualnej, wynoszącej ok. 1 tysiąca 854,50 m
2
, do ok. 3 tysięcy 736,57 m

2
, jak również prawie dwukrotne 

zwiększenie powierzchni drogi i placu. W wyniku realizacji inwestycji planowane jest zmniejszenie 

powierzchni biologicznie czynnej z aktualnie wynoszącej ok. 6 tysięcy 520,6 m
2
 do 3 tysięcy 170 m

2
. Etap 

przygotowawczy inwestycji obejmuje prace budowlane związane z użyciem ciężkiego sprzętu 

budowlanego i transportu ciężkiego, co już na tym etapie istotnie przyczyniać się będzie do oddziaływania 

inwestycji. 

Mając na uwadze skalę przedsięwzięcia, planowane rozwiązania technologiczne, bezdyskusyjny pozostaje 

fakt, iż planowane przedsięwzięcie będzie wiązało się z ponadnormatywnym oddziaływaniem na środowisko 

w kontekście m.in. emisji substancji do powietrza czy natężenia hałasu. Planowana inwestycja może 

spowodować określone uciążliwości akustyczne. 



Biorąc zaś pod uwagę rodzaj i skalę przedsięwzięcia, w tym skalę oddziaływań, lokalizację części 

produkcyjnej i przewidywany ruch pojazdów po terenie przedsięwzięcia, nie sposób stwierdzić, że inwestycja 

nie doprowadzi do kumulacji oddziaływań powodujących znaczne uciążliwości dla sąsiednich terenów. 

Zdaniem mieszkańców sama lokalizacja punktu zbioru i przetwarzania odpadów w otoczeniu zabudowy 

mieszkaniowej powinna budzić wątpliwości wójta w kontekście wydanej decyzji. 

Reasumując, można stwierdzić, że uciążliwości związane z przygotowaniem i eksploatacją inwestycji 

będą stanem zagrażającym ponadnormatywnym oddziaływaniem na środowisko, dlatego też jest wymagane 

sporządzenie raportu oddziaływania na środowisko. Istnieje poważna obawa, iż planowane przedsięwzięcie, 

zlokalizowane pośród zabudowy jednorodzinnej, będzie uciążliwe zarówno dla mieszkańców okolicznych 

domów, jak i dla środowiska. Na pewno zakłóci spokojne życie mieszkańców podłęczyckiej wsi. 

Ponadto podkreślenia wymaga fakt, iż planowana inwestycja znajduje się w sąsiedztwie obszarów 

Natura 2000, a droga, która prowadzi do inwestycji, to zabytkowa aleja lip – pomnik przyrody składający się 

z ponad 200 drzew – podlegająca ochronie konserwatora zabytków. 

Bardzo proszę panią minister o zapoznanie się z opisaną sprawą i przeanalizowanie zasadności oraz 

celowości wydania powyższej decyzji określającej środowiskowe uwarunkowania dla przedsięwzięcia 

polegającego na utworzeniu punktu zbierania i przetwarzania odpadów w miejscowości Gawrony. 

Z wyrazami szacunku 

Przemysław Błaszczyk 


